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Besluitenl i jst   
Bestuurscommissie veiligheid 

Datum : 4 oktober 2023 

Locatie : Veiligheidsregio Fryslân – De Ridderzaal 
 

 

Aanwezig: 
S. Buma (Voorzitter VRF – Leeuwarden)  J.A. de Vries (Súdwest Fryslân) 
L.P. Stoel (Ameland) C.M. van der Pol (Terschelling) 
N.I. Agricola (Dantumadiel) L.J. Gebben (Tytsjerksteradiel) 
F. Feenstra (De Fryske Marren) M. Schrier (Vlieland) 
I.Sjerps (Harlingen) M.C.M. Waanders (Waadhoeke) 
A.Fokkens-Kelder (Heerenveen) N.A. van de Nadort (Weststellingwerf) 
J.G. Kramer (Noardeast – Fryslân) J.T.D Stoffels (Openbaar Ministerie) 
J. Werkman (Ooststellingwerf) J. de Schepper (Politie) 
A. Bouwman (Opsterland) L.M.B.C. Kroon (Wetterskip) – digitaal  
J. Rijpstra (Smallingerland) D.P. de Vries (Provincie Fryslân)  
  
W.K. Kleinhuis (alg. directeur/ commandant Brandweer) E. Knoll (directeur bedrijfsvoering) 
L. Kleefstra (directeur Publieke Gezondheid) A. de Vries (secretaris) 
  

Afwezig: 
O.F. Brouwer (Achtkarspelen)  

W. van Gent (Schiermonnikoog)  

  

 
 

1.  Opening en vaststellen agenda 
 De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. In het bijzonder de nieuwe 

leden.  
 De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.    

  
2.  Concept conclusies bestuurscommissie veiligheid van 22 juni 2023 
  De conclusies worden ongewijzigd vastgesteld.  
  
3. Mededelingen  
 De bestuurscommissie neemt kennis van twee schriftelijke mededelingen.  

Dhr Kleinhuis introduceert het magazine brandweerkracht. Dit informatie magazine is voor werkgevers 
van potentiële vrijwilligers.  

  
4. Tweede bestuursrapportage 2023 inclusief tweede begrotingswijziging 
 Dhr Kleinhuis introduceert de BERAP op een aantal inhoudelijke punten voor Brandweer en 

Crisisbeheersing. Er wordt één GRIP opschaling uitgelicht en dat is de brand in een 
appartementencomplex op Vlieland. De organisatie op het eiland is vanaf de wal versterkt. Afspraken 
op papier zijn nu in praktijk gebracht.  
Mw Sjerps wil graag weten of er ook kosten zijn verbonden aan het overzetten van 
hulpverleningsvoertuigen. Dhr Kleinhuis bevestigt dit. Mw Sjerps meldt dat er een nieuwe 
aanbesteding gaat plaatsvinden en doet de suggestie om het overzetten van hulpverleningsvoertuigen 
een plek te geven in de concessie. Dhr Kleinhuis maakt hier graag gebruik van.   
 
Het financiële resultaat lijkt fors. Dit komt o.a. omdat bij Crisisbeheersing nog niet alle extra BDUR 
middelen ingezet kunnen worden. Dit valt vrij. Bij de Brandweer zit een meevaller in de kapitaalslasten 
door het opschorten van de bouwagenda. Daarnaast zijn nieuwe brandweerwagens uitgesteld omdat 
leveranciers niet kunnen leveren.   
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Dhr Stoel uit zijn waardering voor de bestuursrapportage en het werk dat is verricht. Het valt dhr Stoel 
in de begrotingswijziging op dat het financieel tekort in eerste instantie met incidenteel geld wordt 
opgelost, maar daarna is het wel structureel. Deze donkere wolken hangen nog boven gemeenten die 
allemaal te maken krijgen met begrotingstekorten.   
Dhr Kleinhuis geeft aan dat de doorlichting begroting is aangekondigd. De opbrengst van de 
doorlichting en stand van zaken van de indexering komt aan bod in de volgende bestuurscommissie.  
Dhr Gebben meldt dat het belangrijk is om uit te blijven leggen wat scenario 3 is. En wat de gemaakte 
afspraken zijn.  
Dhr Knoll geeft aan dat de financiën zo goed als mogelijk inzichtelijk zijn gemaakt. Dat t.a.v de 
verrekening van CAO kosten gepoogd is rust te creëren in de begroting. Maar dit is geen structurele 
oplossing. Voor de jaren 2024 e.v. volgt een aanvullend voorstel.  
Dhr Kleinhuis vult aan dat met de verrekening ook het gemeentefonds wordt gevolgd.  
 
Dhr Veenstra: het staatje over de FLO in de begrotingswijziging en de BERAP komt niet overeen. Dhr 
Knoll bevestigt dat het staatje niet klopt, dit wordt aangepast.  
 

 De bestuurscommissie veiligheid besluit het DB/AB voor te stellen de tweede bestuursrapportage 

2023 en de tweede begrotingswijziging 2023 vast te stellen.  
  
5. Wijziging Gemeenschappelijke Regeling Veiligheidsregio Fryslân  
 De wijziging van de Gemeenschappelijk Regeling (GR) is een omvangrijk proces, dat al meerdere 

keren op de tafel is geweest. Het stuk gaat nu op route richting de Colleges voor een eerste ronde 
zienswijze.  
 
Dhr Werkman geeft aan dat de tijd tussen het aanleveren van stukken en het ambtelijk advies vrij kort 
is. Dhr Kleinhuis geeft aan dat het een herkenbaar punt is, en dat de termijnen tot het uiterste opgerekt 
zijn. Er is begrip, en gelijktijdig kan de VRF ook niet veel. De kalender met belangrijke momenten is 
ook dit jaar weer gedeeld met gemeenten, zodat een jaar vooruit gepland kan worden.  
Mw Waanders heeft een aantal vragen; gaat dit voorstel via het College en niet via de gemeenteraad?  
De suggestie om te kijken naar de brief aan de gemeenteraad, specifiek het overzicht waarin wordt 
voorgesteld de bestaande werkwijze te handhaven.  
Kan er bij het wijzigingsbesluit een ‘was/wordt’ bijgevoegd worden? En tot slot ontbreekt er nog iets bij 
artikel 24a.  
Dhr Rijpstra vraagt n.a.v. de bepaling omtrent uittreding of er een externe commissie van advies 
opgenomen kan worden.  
Dhr Stoel merkt op dat in art 29 en 31 niet zichtbaar is dat de termijn van zienswijze van de begroting 
wordt verlengd.  
Dhr Kleinhuis reageert op de vragen en opmerkingen. Het College biedt het voorstel aan de 
gemeenteraad aan. Mw Waanders vindt dat de GR echt iets van de raad is. Uiteindelijk wordt 
afgesproken dat het conform het voorstel naar het College gaat. De was/wordt lijst zit er volgens dhr 
Kleinhuis in. Een externe commissie van advies is niet van toepassing op de VRF.  
De opmerkingen t.a.v de artikelen worden uitgezocht.  
 
 De bestuurscommissie adviseert het DB/AB om de raden van de deelnemende gemeenten in de 

gelegenheid te stellen hun zienswijze kenbaar te maken op het ontwerp-wijzigingsbesluit 
Gemeenschappelijke regeling Vrf 2024.   

  
6.  Versterken en uitbreiden aanpak natuurbrandbeheersing 
 Dhr Schrier geeft introduceert het punt. Het convenant dat op 22 juni is afgesloten was de kroon op het 

werk van een aantal jaren. Nu ligt het voorstel voor om een aantal investeringen naar voren te halen.   
Mw Zoer - Afdelingshoofd Risicobeheersing / Planvorming bij de Brandweer geeft aan dat de prioriteit 
tot nu toe vooral op preventie lag, maar dat men nu de repressieve kant wil versterken. Om voldoende 
slagkracht te hebben bij onbeheersbare natuurbranden.   
Mw Fokkens geeft aan dat het geld maar één keer uitgegeven kan worden, zijn er meer investeringen 
waaruit gekozen kan worden?   
Dhr Stoel vraagt of het geld (via de prijscompensatie) structureel beschikbaar is.  
Het been moet echt bijgetrokken worden volgens dhr Kleinhuis. En het klopt dat het geld maar één 
keer uitgegeven kan worden. Er ontbreekt slagkracht in zuidoost Fryslân en daar is deze investering 
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voor nodig.  
Mw Waanders is overtuigd. Het voorstel kent al een lange aanloop. Het raakt de essentie van het werk 
van de Veiligheidsregio. Dat kost geld, maar daar is dekking voor. En dekking die daar ook voor is.  
Mw de Vries reageert op de vraag van mw Fokkens, dat een dergelijk voorstel normaliter bij de 
kadernota in zit. Dan kan je een integrale afweging maken. Mw de Vries heeft begrip voor de urgentie.  
Dhr Veenstra merkt op dat Gaasterland niet in de stukken staat. Mw Zoer geeft aan dat de positie van 
het CCFM voertuig nog niet is gekozen.   
De voorzitter wil graag weten hoe de verdeling is met de buurregio’s. Mw Zoer geeft aan dat regio’s nu 
al op elkaar kunnen terugvallen. Dat neemt niet weg dat je in de eigen regio de zaken op orde moet 
hebben.   
 
 De bestuurscommissie veiligheid stemt in met het versterken en uitbreiden van de slagkracht en 

kennisontwikkeling in natuurbrandbeheersing: 
o Aanschaf van twee extra CCFM voertuigen. 
o Aanschaf van 10 TST-NB voertuigen (terreinvaardige tankautospuiten).   
o Volledig maken van de uitrusting lichte bluspakken voor natuurbrand.   
o Het invoeren van een piketfunctie Adviseur-natuurbrand en van de taak 

informatiemanager-natuurbrand. 
o Het aanstellen van 0,33 fte beheersmatige capaciteit aanjager natuurbrandbeheersing op 

het niveau van schaal 11.   
  
7. Gebiedsgerichte aanpak Gaasterland e.o. 
 De bestuurscommissie veiligheid neemt kennis van de rapportage Gebiedsgerichte aanpak 

natuurbrandbeheersing Gaasterland eo met daarin de nieuwe Risico Index Natuurbranden (RIN) van 
Gaasterland eo en de bijbehorende maatregelenmatrix.  

  
8. Herijking van de Wet veiligheidsregio’s en two-pagers 
 Dhr Rijpstra - portefeuillehouder – geeft een korte toelichting op de landelijke bespreking van de two-

pagers in het bestuurlijk overleg crisisbeheersing. De lichten staan op groen om hier mee verder te gaan.  
Dhr Kleinhuis meldt dat het landelijke ontwikkelingen zijn, maar het raakt de besturen van de 
veiligheidsregio. De eerste drie two-pagers staan op de agenda van het aankomende veiligheidsberaad.  
Mw Kroon wil graag weten of er in de two-pagers ook iets wordt geschreven over de positie van de 
waterschappen. Dhr Kleinhuis geeft aan dat de positie van de waterschappen in het stelsel van 
crisisbeheersing niet ter discussie staat.  
De voorzitter geeft een toelichting op de bespreekpunten in het veiligheidsberaad. Mw Sjerps uit haar 
zorgen over de opschaling naar het Rijk en steunt het om dat terug te dringen.  
De overdracht van bevoegdheden is de kern van de discussie volgens dhr Kleinhuis.  

  
9. Friese toekomstverkenning en scenario’s Brandweer en Crisisbeheersing 
 Dhr Molema – programmaleider – en Dhr Marinus – onderzoeker – presenteren namens het Fries 

Planbureau de resultaten van de toekomstverkenning en de scenario’s voor de brandweer en 
crisisbeheersing in Fryslân. Dit is een resultaat van een interactief proces dat de VRF onder begeleiding 
van het Fries Planbureau samen met een brede groep partners heeft uitgevoerd. Na afloop wordt de 
rapportage overhandigd aan de voorzitter.  

  
10. Friese toekomstverkenning fase 2  
 De bestuurscommissie veiligheid neemt kennis van de tweede fase Toekomstverkenning Veiligheid. 

Daarin ligt de focus op de vertaling van de scenario’s naar beleidsopties.  
 

12.  Rondvraag en sluiting 
 N.a.v de start van de coronavaccinatie vraagt dhr Agricola naar de situatie. Mw Kleefstra geeft aan er 

een opleving wordt verwacht, maar dat dit nu wordt gezien als een griepvariant. De A-status is er 
vanaf.  
 
De voorzitter sluit de vergadering om 11.30 uur.  

 
 
Vastgesteld in de vergadering van de bestuurscommissie Veiligheid van 27 november 2023. 
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Voorzitter      Secretaris 
 
 
S. van Haersma Buma     W.K. Kleinhuis 


